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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42. § (8) skk. bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) skk. bekezdése alapján „Tisztítatlan szennyvíz
ömlik a Tiszába – Ki a felel ős a szennyezésekért és' az ott él ők egészségének
veszélyeztetéséért?” - címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Orbán
Viktor miniszterelnöknek.

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt.-hez tartozó vásárosnaményi szennyvíztisztítónál a z
elmúlt hetekben vett vízminták, illetve az azokon végzett laboratóriumi vizsgálato k
bebizonyították, hogy a telep napi 2000-2600 köbméter szennyvizet elégtelenül tisztítv a
enged a Tiszába. A vizsgált víz tele volt félig lebomlott szerves anyagokkal – jellemz ően
fekáliával –, amelyek súlyosan fertőzőek lehetnek. A teleprő l kijövő vízben a vizsgálat 30-40 -
szeres határérték-túllépéseket mutatott ki . Ilyen magas értékek a nyers szennyvízné l
mérhetők, sőt a víz lebeg őanyag tartalma kétszerese volt más tisztítatlan szennyvíznek .

Mivel az élővíz regeneráló, ártalmatlanító képessége korlátozott, és a naponta befoly ó
szennyvíz értékei meghaladják ezt a korlátot, ezért a közeli közkedvelt fürd őhelyek vize
súlyosan ártalmas lehet az egészségre és komolyan veszélyeztetik a folyó él ővilágát . Ráadásul
a Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében működő 26 szennyvíztisztító telepből 16 már kapott
szennyvízbírságot határérték-túllépés és más szabálytalanságok miatt, így feltételezhet ő , hogy
a Tisza szinte teljes ottani szakasza fertőzött. A TRV vásárosnaményi körzetében az
államosítás előtt, egész 2012 decemberéig a Beregvíz Kft . volt a szolgáltató – a környékbel i
települések tulajdonában álló Beregvíz ebben az évben még 19 millió forintos adózott
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eredménnyel zárt . Két évre rá, 2014-ben a TRV Zrt . már közel 100 milliós veszteségről

nyilatkozik a vásárosnaményi képvisel őtestületnek .

A rezsicsökkentés meghirdetése után államosított vízközm ű cégek veszteségei miatt már
nemcsak a fejlesztések maradnak el, de a napi karbantartás, működtetés is teljesen

ellehetetlenült . Eközben pedig sem a víz, sem a szennyvíztisztítás nem lett valójában olcsóbb .

A vásárosnaményi telep által kiszolgált településeken kiugróan magas, 36 forin t
köbméterenként az ún. vízterhelési díj . A díjat egy bonyolult képlet alapján számítják ki, é s

ebben az egyik változót a kibocsájtott szennyvíz minősége határozza meg. A más telepek által

kiszolgált településeken ez a díj 4 és 10 forint között szóródik. A beruházások és felújítások
elmaradásának egyenes következményeként folyamatos műszaki problémák jelentkeztek a
telepen, majd 2015 . július 20-án a korszerűbb, napi 400 köbméter szennyvíz tisztításár a
alkalmas rendszert leállították. Azóta is csak fél kapacitással működik .

Az ügyet felgöngyölítő párttársam, Baranyi Krisztina, – akit Ön már jól ismerhet az Illatos út i
szennyezések felszámolásában végzett munkája okán – ismeretlen tettes ellen tett feljelentés t
a környezetkárosítás és hulladékgazdálkodás rendjének megsértése miatt .

A büntetőeljárás lefolytatása mellett, a kialakult helyzet súlyossága és a szennyezése k
egészségkárosító hatása miatt, azonnali kormányzati beavatkozás és kármentés is szükséges .

A fentiek alapján kérdezem a Miniszterelnök Urat, hogy :

1. Mikor és milyen formában tervezi a kormány, illetve az irányítása alá tartozó felel ős
szervek és hatóságok kivizsgálni a súlyos környezetszennyezést, valamint az ott él ők,
illetve fürdőzők egészségének veszélyeztetését ?

2. Mikor utasítja illetékes miniszterét, hogy a járványügyi hatóságok tájékozódjanak a
szennyezésről, és a nyilvánosság bevonásával adjanak részletes tájékoztatást a
szennyezés egészségkárosító hatásairól ?

3. A kormány, mint akár a vízi-közművek, akár a járványügy, akár a fogyasztóvédelem ,
akár a környezetvédelem felügyel ője mikor tervez eljárni a súlyos
környezetszennyezés felszámolása, illetve az ott élők egészségének védelme
érdekében ?

4. Mikor indít a kormány vizsgálatot, majd ezt követ ően mikor foganatosít szankciót
amiatt, mert a Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt . lényegében el nem végzett
munkáért szed a lakosságtól díjat ?

5. Mikor hozzák nyilvánosságra a rezsicsökkentés tapasztalatai alapján készül t
hatástanulmányokat, szakmai anyagokat ?

6. Mikor tervezi a kormány, hogy felülvizsgálja a víziközm űvek államosítását, illetve a
rezsicsökkentés szolgáltatásokra gyakorolt hatását?

7. Milyen forrásokból fedezi a kormány a víziközmű szolgáltatók milliárdos
veszteségeit? Milyen intézkedésekkel próbálja a kormány megelőzni, hogy az állami
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szolgáltatók milliárdos veszteségeik miatt súlyos környezetszennyezéseket és a z
egészséget súlyosan károsító cselekedeteket kövessenek el?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2016 . augusztus 8 .

-dr. Szabó Szabolc
s országgyű lési képviselő

(Együtt)
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